
2016D51092 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 23 december 2016 

Bij deze ontvangt u mijn reactie op de brief van mevrouw K. H., te Sint 
Eustatius d.d. 25 oktober 2016, inzake het verzoek om hulp met het 
opzetten van een dialysecentrum op Sint Eustatius. 
Naar mijn mening een sympathiek voorstel dat probeert de belasting voor 
de patiënten, die drie keer per week voor dialyse heen en weer naar Sint 
Maarten moeten reizen, terug te dringen. 
Het zorgverzekeringskantoor Caribisch Nederland (ZVK) neemt een hele 
extra vlucht bij Winair af, om zeker te stellen dat de patiënten op dezelfde 
dag heen en weer kunnen en van van een plaats verzekerd zijn. Het duurt 
soms lang voordat alle patiënten klaar zijn en dan is de terugvlucht pas 
rond half acht s’avonds. De verzekerden moeten daardoor regelmatig 
enige tijd wachten op hun terugvlucht naar huis. Het ZVK heeft geregeld 
dat men gebruik kan maken van de businesslounge op het vliegveld van 
Sint Maarten om het wachten wat comfortabeler te maken. Maar de 
belasting voor de patiënten blijft desondanks aanzienlijk. 
Er zal daarom nogmaals een poging worden gedaan om met het 
ziekenhuis op Sint Maarten en Winair een beter tijdstip voor de retour-
vlucht af te spreken. Het is volgens mij van belang om dit te proberen, of 
er nu wel of geen dialyse mogelijkheid op Sint Eustatius is. Het realiseren 
van een dergelijke mogelijkheid zal al snel twee jaar in beslag nemen. Het 
vroeger terug kunnen vliegen zou in beide gevallen winst betekenen voor 
de patiënten. 
Daarnaast is na overleg tussen ambtenaren van VWS en het ZVK besloten 
dat het ZVK begin 2017 een onderzoek zal starten naar de mogelijkheid 
van dialyse op Sint Eustatius. Het rapport van mevrouw H. laat een aantal 
fundamentele aspecten onderbelicht. Te denken valt aan de mogelijkheid 
van schoon water, stabiele elektriciteit, directe aanwezigheid van 
hooggekwalificeerde medische kennis, en een volledige kosten-
batenanalyse. Allemaal aspecten die in het rapport van mevrouw H. niet 
zijn meegenomen. 
Ik verwacht dat in het voorjaar 2017 een besluit kan worden genomen, op 
basis van gedegen en onafhankelijk onderzoek, over het al dan niet 
opzetten van een mogelijkheid tot dialyse op Sint Eustatius. 
Ik zal uw Kamer te zijner tijd hierover informeren. 

De Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
E.I. Schippers
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